
Dutch Prime Minister Mark Rutte has condemned weekend riots against newly imposed coronavirus 
restrictions as "criminal violence". 
Rioters attacked police and set cars and bikes on fire to protest against a curfew introduced on Saturday. 
In the southern city of Eindhoven, protesters threw fireworks, looted supermarkets and smashed shop 
windows. 
There were smaller protests in Amsterdam, and in some cities and towns around the country. 
More than 200 people have been detained, police said. 
"This has nothing to do with protest, this is criminal violence and we will treat it as such," Mr Rutte told 
reporters on Monday. 
 
 

 
 وناعلى فيروس كور لأسبوع ضد القيود المفروضة حديثا  أدان رئيس الوزراء الهولندي مارك روتي أعمال الشغب التي وقعت في نهاية ا

 ".إجراميا   باعتبارها "عنفا  
 على فرض حظر التجول يوم السبت. م مثيرو الشغب الشرطة وأشعلوا النار في السيارات والدراجات احتجاجا  هاج

 وفي مدينة آيندهوفن الجنوبية ، ألقى المتظاهرون الألعاب النارية ونهبوا المتاجر الكبرى وحطموا نوافذ المحلات التجارية.
 كانت هناك احتجاجات أصغر في أمستردام ، وفي بعض المدن والبلدات في جميع أنحاء البلاد.

 شخص احتجزوا. 022وقالت الشرطة إن أكثر من 
 وقال السيد روتي للصحفيين يوم الاثنين: "لا علاقة لهذا بالاحتجاج ، وهذا عنف إجرامي وسنعامله على هذا النحو".

 


